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Dit is het afdelingstijdschrift van Natuurpunt Oude Spoorweg. Artikels vallen onder de 
verantwoordelijkheid van de auteur. Noch de redactie, noch Natuurpunt kan aansprakelijk 
worden gesteld voor de inhoud van een artikel.

Werkten mee aan dit tijdschrift:

Auteurs: Dirk Costrop, Gerd De Roeck, Jan Etienne, Johan Asselberghs, Johan Giglot, Marleen Van 
Puyvelde, Peter Geschier, Wim Annaert.

Foto’s/kaarten: Hannes Giglot, Joachim Clauwers, Johan Asselberghs, Jurgen Beirinckx, Luc De 
Naegel, Mario Engels, Peter Geschier, Sabine Cerstiaens.

Verjoegen de zetduivels: Dirk Costrop, Jan Wijgerde, Johan Asselberghs, Karin Desfossés, Katrien 
Verschoren, Ludo Bakkovens, Marleen Van Puyvelde.

Wie ook zijn/haar tekst, tekeningen of foto’s wil zien verschijnen in het volgend nummer, 
stuurt ze uiterlijk 31 maart naar redactie@natuurpuntoudespoorweg.be

Kom je naar onze afdelingsdag op zaterdag 27 januari 2024?
We maken eerst een primeur wandeling naar het nieuw aangekochte Springbos vanaf 14.30 u. 
vanop de parking van de PVT Mechelsebaan 220 Duffel. Laarzen zijn noodzakelijk!

Vanaf 16.30 uur houden we onze algemene vergadering met een overzicht van de activiteiten in 
het voorbije jaar met nadien een fijne nieuwjaarsreceptie. 
Die vindt traditioneel plaats in het Mosterdpotje, Mechelsebaan 218 in Duffel.

Om ons toe te laten de juiste hoeveelheid hapjes en drankjes te voorzien, graag inschrijven via 
Dirk: dirk.costrop@telenet.be of 0476/66 08 28.

Dit tijdschrift werd gedrukt op cyclusprintpapier met vegetale inkten.

Foto cover: aanplanting Heilige Geestbos Waarloos                                                                     foto: Peter Geschier
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Info

Even je aandacht graag

In NATUUR., het vernieuwde ledenblad van december, zat jouw lidkaart voor 2024. Betaal 
je jouw lidgeld per domiciliëring? Prima, dan is alles in orde! Zo niet: heb je de 
overschrijving gedaan? Het is echt van belang dat je lid blijft van Vlaanderens grootste 
natuurclub! 
Bedankt om dit na te kijken en zo nodig € 38 over te schrijven op rekeningnummer 
BE17 2300 0442 3321 met vermelding “Lidgeld 2024” en je lidnummer.

Belangrijke afdelingsdata voor het komende kwartaal (meer info op pagina’s 16 en 17):

27/01  Wandeling Springbos en algemene vergadering voor onze leden

21/02  Open bestuursvergadering  

24/03  Wandeling door de Babbelbeekse Beemden

28/04 Wandeling in de Brede Zeyp

mailto:redactie@natuurpuntoudespoorweg.be
mailto:dirk.costrop@telenet.be
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Voorwoord

Aan iedereen een gelukkig en gezond 
nieuwjaar toegewenst! Hopelijk blijven jullie 
ook in 2024 trouwe leden van Natuurpunt. In 
2023 deden we alvast ons best in de regio: 
we beheren nu bijna 90 hectare. Drie ha 
extra in de Babbelbeekse Beemden met een 
hele herinrichting, 1,5 ha erbij in de 
Goorbosbeekvallei en maar liefst 12,5 ha in de 
buurt van de Oude Spoorwegberm.

2023 gaat de geschiedenisboeken in als een 
van de natste en warmste jaren ooit. Nooit 
kenden we zoveel dagen waarop minstens 20 
liter viel, maar ook een periode van 35 
opeenvolgende dagen zonder regen met 500 
uren zon, er was geen enkele ijsdag en we 
noteerden de eerste hittegolf ooit in 
september. Die extremen tonen aan dat de 
klimaatverandering er wel degelijk is. De 
urgentie tot actie begint ook op 
internationale klimaatconferenties door te 
sijpelen. Voor het eerst staat in de eindtekst 
dat het gebruik van fossiele brandstoffen 
moeten stoppen. Een historisch lichtpuntje, 
maar in de praktijk blussen we nog altijd met 
een plantenspuitje terwijl alles al in 
lichterlaaie staat.

Toch gaf 2023 ook hoop. Dankzij de 
samenwerking met onze gemeentebesturen 
en tal van andere partners konden we heel 
wat realiseren. Die 90 ha natuurareaal zullen 
ons helpen want natuurherstel werkt! Viel 
het jou ook al op: ondanks die zware regens 
bleven berichten van zware overstromingen 
in woonwijken in onze regio grotendeels 
achterwege. Die overstromingen waren wel 
zichtbaar (en gewenst) in onze ingerichte 
natuurgebieden zoals Schapenhagen.

Het doet me dan ook pijn wanneer bepaalde 
politici Natuurpunt in een slecht daglicht 
stellen of tegen de natuurherstelwet 

stemmen. Natuurpunt steunt op en vertrekt 
vanuit vrijwilligers, jij en ik dus. Mensen met 
een passie voor de natuur die er gratis hun 
vrije tijd willen insteken. Nobel en vooral ook 
kostenefficiënt voor de overheid. 

Het jaar 2024 wordt ook op dat vlak een 
belangrijk jaar met verkiezingen op alle 
niveaus. We hopen natuurlijk op politici die 
opkomen voor de natuur en “de branden” 
wel willen blussen en liefst met iets meer dan 
een plantenspuit. Met onze 
verkiezingsmemoranda (volop in opmaak) 
geven we alvast inspiratie mee aan wat er 
zou moeten gebeuren in Duffel en Kontich en 
hoe samenwerking met Natuurpunt loont.

Wil je als lid ook onze plannen mee 
vormgeven, dan kan je een actievere 
vrijwilliger worden. Iedereen is welkom: je 
hoeft echt geen kenner van natuur te zijn om 
bij ons je gading te vinden. Financiële 
experten, handige Harry’s voor allerlei 
klusjes, machineherstel, koks of bakkers die 
lekkere hapjes willen maken tijdens 
evenementen en beheerwerken om 
bezoekers en vrijwilligers te verwennen, 
ICT’ers, goeie schrijvers. Je kan het zo gek 
niet bedenken of we hebben het nodig.

Kom op 27 januari op de algemene 
vergadering luisteren en met ons kennis 
maken. Vergeet vooral je laarzen niet voor 
een echte beversafari (beloofd!) tijdens de 
wandeling vooraf in het pas aangekochte 
Springbos. 

Hopelijk tot dan!

Johan Asselberghs

Beste natuurpunters



Wim Claes: “Als schepen van groenvoorziening was het voor mij belangrijk dat er niet alleen een bos zou 
worden aangeplant maar dat het toegankelijk werd zodat de Kon�chnaar ervan kan genieten. Jullie zijn er 
daarbij in geslaagd een goed akkoord te maken met door een grondruil de beste gronden te behouden voor 
de landbouw. Het zal nog wel even duren voordat het bos echt zichtbaar zal zijn. Maar ja, poli�ek is 
vooruitzien en investeren in de toekomst.”

Bart Seldeslachts: “Ik sluit mij aan bij Wim. Met de 
bosaanplant van Schapenhagen en deze van de 
Edegemse beekvallei wist ik natuurlijk al wel dat we met 
een partner als Natuurpunt heel goed zaten.”

Wim Claes: “Ik geef toe dat ik lang twijfels had of op dit 
vlak samenwerken met Natuurpunt de beste op�e was, 
maar achteraf gezien blijkt dit de enige goeie keuze. Een 
bos aanplanten is meer dan een lap grond aankopen met 
Vlaamse subsidies: de voorbereidingen die hiervoor 
nodig zijn zouden onze diensten hebben overbelast en 
achteraf moet je ook alles onderhouden. Je moet ook de kennis van zaken van hebben die we binnen onze 
gemeentelijke administra�e te weinig hebben. Bovendien zijn dergelijke onderhandelingen met pachters 
niet evident. We zouden ook de �jd niet hebben gehad om alles zo snel te regelen en in november al zo’n 
plantevenement op te ze�en. Hoedje af! Soms vreesde ik echt dat het niet goed zou komen. Kon�ch als 
belangrijkste meewerkende partner en financier om dit project samen te realiseren was dus achteraf 
bekeken zeker de beste formule.”
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Interview

We wilden graag horen hoe de twee bevoegde schepenen en de burgemeester van Kon�ch de aanplant van 
het Heilige Geestbos (zie verder in dit blad) hebben ervaren. Aan het woord schepen van omgeving Sophie 
Baeckelmans, schepen van groenvoorziening Wim Claes en burgemeester Bart Seldeslachts.

Bart Seldeslachts: “Ja, er wordt nog steeds gesproken over het grootste plantevenement in Kon�ch ooit. Ik 
vind het wel jammer dat er weinig volk uit Waarloos aanwezig was, daar ligt de bosaanplant bij velen nog 
wat gevoelig. In hun ogen is goede landbouwgrond opgeofferd alhoewel er met de betrokken pachter een 

win-win werd uitgewerkt. 
Het was duidelijk dat jullie ervaring hebben met het 
organiseren van zo’n plantevents. Ik was verbaasd dat 
jullie er ondanks de aanhoudende regen in slaagden om 
veel volk naar het evenement te lokken”.

Sophie Baeckelmans: “Ik denk dat we deze bosaanplant 
een groot succes mogen noemen en dat deze echt wel 
gedragen wordt door de bevolking. Ik kreeg alvast heel 
wat posi�eve reac�es binnen en ken heel wat mensen 
die mee zijn komen planten. Ze waren vol lof, eindelijk 
eens iets posi�efs in deze barre �jden!”

Wim Claes: “Het doet mij plezier dat jullie samenwerken met de Kon�chse scholen en tal van bedrijven. Het 
gee� mij hoop dat men natuur en economie kan verzoenen. Wel jammer dat de Kon�chse bedrijven er niet 
ac�ever bij betrokken waren, maar al bij al hoor ik toch vooral posi�eve reac�es.”

De bosaanplant in Waarloos is nu meer dan een maand achter de rug, kreeg je hierover reac�es  
van de bevolking?

Wat hee� jullie als college overtuigd om met Natuurpunt samen te werken?

Sophie Baeckelmans (2e van rechts) - foto: Peter Geschier

Wim Claes - foto: Peter Geschier



5

Interview

Dirk

Sophie Baeckelmans: “Het weer mocht echt wel beter: 
vooral zaterdag had ik echt medelijden met jullie toen 
het regende van ’s morgens tot ‘s avonds. Ook de 
persconferen�e met de gedeputeerde Lemmens en het 
kabinet viel le�erlijk in het water, maar hier kunnen 
jullie natuurlijk niets aan doen.  Wat me verwonderde 
was dat jullie vrijwilligers ondanks de regen een 
onverdroten inzet toonden om dat bos geplant te 
krijgen. Respect!”

Bart Seldeslachts: “Het slechte weer hee� mij, collega 
Wevers en mijn frac�e niet tegengehouden om na de 
persconferen�e enkele uren mee te komen planten”. 

Wim Claes: “Alles kan beter natuurlijk, maar het hee� geen zin om te vi�en op kleine onvolmaaktheden. Ik 
kijk liever naar de posi�eve punten. Zo hebben we met de bosaanplant in Waarloos toch maar ATV en zelfs 
de VRT gehaald”.

Zijn er zaken die volgens jullie beter konden �jdens het plantevenement?

Bart Seldeslachts: “Ik hoop dat de kiezer ons zal belonen voor het gevoerd beleid. Deze legislatuur hebben 
we op vlak van waterhuishouding en natuuruitbreiding veel goede stappen gezet. Het is voor mij nog meer 
dan anders duidelijk geworden dat natuur mee oplossingen biedt. We hebben �jdens de coronacrisis de 
behoe�e aan meer toegankelijke natuur gezien en dit jaar ook dat natuur mee onze woonwijken droog 
houdt. Natuurpunt speelt hierin een belangrijke rol. Als ik een nieuw mandaat krijg van de kiezer wil ik de 
volgende legislatuur graag de samenwerking met Natuurpunt voortze�en.”

Wim Claes: “Dat geldt ook voor mij. Ik hoop op erkenning voor de geleverde inspanningen om het groen in 
Kon�ch te bewaren en zo biodivers mogelijk te beheren. De resultaten zijn er ook: we wonnen tal van 
‘groene’ awards, haalden 4 bijensymbolen, we 
wonnen net niet het tegelwippen. Helaas is nog 
niet iedereen mee met dit ander groenbeheer dat 
nodig is om de uitdagingen van een steeds 
extremer klimaat aan te gaan. Ik hoop dat we die 
mensen nog meekrijgen in ons verhaal”

Sophie Baeckelmans: “Ik hoop vooral dat we in 
2024 nog veel bossen en natuur kunnen 
veiligstellen, uiteraard in samenwerking met 
Natuurpunt waar het kan”.

Wat hopen jullie het laatste jaar van deze legislatuur nog te realiseren i.v.m. natuur?

Dank voor dit interview. We kijken er alvast naar uit om de opgebouwde samenwerking voort te 
ze�en!

                                                          Foto: Peter Geschier

Planten in de regen met o.m. Bart Seldeslachts (midden) - foto: Peter Geschier



Op vrijdag 17 november werd samen met Kontichse scholen gestart met 
het aanplanten van het recent door de gemeente Kontich aangekochte 
perceel van 0,76 ha. De voorgaande 
dagen had de professionele ploeg 

van Natuur- en Landschapszorg al de gaten voorgeboord. 
Voor 10 uur de dag zelf werd het juiste plantgoed in de 
gaten gelegd door een ploeg vrijwilligers van onze afdeling 
samen met medewerkers van de Groendienst van Kontich. 
Stipt om 11 u. kon het planten beginnen toen de klassen van 
de Sint-Michielsschool arriveerden. 

Enkele leerlingen hadden ervaring met het planten dus dat 
ging lekker vooruit.

Ook het spelelement mocht niet 
ontbreken: er werd getest of een met 
water gevulde put dieper was dan 
een laars (de put heeft gewonnen).

In de namiddag namen de klassen 
van Sint-Montfort het over en raakte de zone aan de Ferdinand 
Maesstraat helemaal aangeplant.

Toen werd de focus verlegd naar het 
grote werk: de 7,7 hectare van 
Natuurpunt langs de Oude 
Waarloossteenweg. Enkele klassen 
van het Sint-Jozefsinstituut en werknemers van Pro Time en 
Hudson smeten zich volledig en beplantten een mooie 
oppervlakte.

Zaterdag 18 november was het de beurt aan het brede publiek en jeugdverenigingen. Het weer 
was echter erg slecht met matig tot zware regen van ’s morgens tot ’s avonds. Toch waren er 
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Afdelingswerking

Heilige Geestbos in Waarloos herrezen

De bosplantactie van vrijdag 17 tot zondag 19 november 2023 was de start om het Ferrarisbos 
dat in de loop van de 19e eeuw is gerooid te doen herrijzen. Verwijzend naar oude benamingen 
en in samenspraak met de heemkundige kring krijgt het bos de naam Heilige Geestbos. De 

nieuwe trage weg tussen de Beekboshoek en de Oude Spoorwegberm 
wordt het Blinde Meisjespad.
Met deze aanplant zal over 100 jaar het vroegere Ferrarisbos terug zijn 
van weggeweest. Een gevarieerd eiken-haagbeukenbos tot elzen-
olmenbos op de nattere stukken zal voor eeuwig en altijd blijven bestaan 
en veiliggesteld door Natuurpunt. Met het herrezen Heilige Geestbos 
liggend op de grens met Duffel wordt het nieuwe bos in Waarloos de 
noordelijkste poort van het Natuurpark Rivierenland.

Foto’s: Peter Geschier
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Afdelingswerking

naar schatting zo’n 75 deelnemers waaronder JNM’ers 
uit zowel Pallieterland als Mechelen. 

Ook de Kontichse burgemeester, schepenen en 
gemeenteraadsleden plantten na de persconferentie 
enkele uren mee. Die dag verdienden alle deelnemers 
en vooral onze vrijwilligers de grootste lof voor hun 

moed en 
zelfopoffering. 
Zij trotseerden 
immers de hele dag dat vreselijke weer!

Op zondag 19 november was het aanmerkelijk beter. Er 
stond een krachtige wind en geregeld was er een 
stevige bui, maar tussendoor liet de zon zich wel zien. 
Leuk was dat VRT1 een ploeg stuurde en onze actie 
haalde het nieuws! 

In totaal kwamen die dag naar schatting een 300 planters waaronder Chiro Koka, Scouts Koka 
en opnieuw JNM’ers. Ook de bedrijven Out of Use en Cargill kwamen met een hele delegatie.

Het werk ging zo goed vooruit dat er op het einde zelfs boompjes tekort waren! Dat gaf het 
voordeel dat het a�reken van tenten, podium, … iets vroeger kon starten dan ingepland en 
onze vrijwilligers tijdig naar huis konden.  

Peter

Foto: Joachim Clauwers

70 personeelsleden van voedingsbedrijf Cargill en hun familie droegen hun boompje bij aan het 
Heilige Geestbos in Waarloos. Na een eerste actie vorig plantseizoen in Mechelen was het 
enthousiasme bij Cargill groot om opnieuw een bijdrage te leveren aan Bos Voor Iedereen. Voor 
Cargill is een bosplantactie een perfecte teambuilding om 
mensen van verschillende locaties en afdelingen samen te 
brengen rond een maatschappelijk relevante activiteit. En 
het is gewoon leuk de mouwen op te stropen en na het 
harde werk bij te praten en te genieten van een snack en 
drankje. 
Dank aan de Natuurpunt vrijwilligers voor de 
voorbereiding en perfecte begeleiding !

Mario

17000 bomen in een weekend, een waanzinnig idee dat dan nog blijkt te lukken ook! 
Enthousiasme, vooral veel water en nattigheid maar bovenal een grote voldoening en een zeer 
positieve vibe bij alle deelnemers. Ik kijk er alvast naar uit om hopelijk ooit met kleinkinderen door 
dit bos te wandelen…

Dirk

Enkele deelnemers van Cargill - Foto: Mario Engels

Foto: Peter Geschier



De ‘backstage’ van Natuurpunt Oude Spoorweg
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Afdelingswerking

Specifiek in de Zuidrand van Antwerpen kost 12,5 hectare grond aankopen voor een bos erg 
veel. Jij kan de restfinanciering voor de afdeling mee helpen wegwerken met een gift op 
rekeningnummer BE56 2930 2120 7588 met als vermelding Project nr. 3703 afdeling Oude 
Spoorweg. 
Alvast bedankt!

De grootste bosaanplant van 2023 en van onze afdeling is achter de rug! De positieve reacties tonen 
aan dat er vraag is naar meer bos en natuur en die maatschappelijke taak neemt onze afdeling dan 
ook letterlijk. Dergelijke acties zijn niet realiseerbaar zonder partners of ‘stakeholders’, in dit geval 
het lokale bestuur dat in belangrijke mate de restfinanciering 
mee hielp wegwerken.
Wel opvallend: zowel de burgemeester als de schepenen 
hadden niet gedacht dat we de organisatie tijdig zouden rond 
krijgen. Dat is niet verrassend, want het is nauwelijks bekend 
hoe hard er wel in de coulissen werd gewerkt. 
We hoeven de namen niet expliciet te vermelden, maar zonder 
deze backstage kern zou er van een plantweekend geen sprake 
zijn geweest.

De voorbereiding was al een jaar bezig en startte met langdurige onderhandelingen via Natuurpunt 
met de betrokken landbouwers, waardoor het project geleidelijk aan tastbaarder werd. In parallel 
was er overleg met het lokale bestuur voor een zo gunstig mogelijke overeenkomst om ook het 
financiële plaatje te doen kloppen. De belangrijke horden werden pas in augustus 2023 definitief 
genomen. De laatste drie maanden werd een niveau hoger geschakeld. Een schatting maken van 
het benodigde bosgoed, welke boompjes waar en hoeveel, waar zijn de drogere en nattere delen, 
overleg met de bosconsulenten van Natuurpunt … om uiteindelijk te landen op 17000 boompjes en 
struiken. In parallel het papierwerk a�andelen: een landmeter zoeken om de noodzakelijke 
perceelsgrenzen te bepalen, notarissen aan het werk zetten om de verkoopakte(n) op te stellen, 
overleg met landbouwers, met de buren om de nodige toegankelijkheid en plaatsing van tenten te 
regelen. Ook nog materiaal aanvragen bij de gemeente, het evenementenformulier indienen, 
overleg plegen met de politiezone voor de verkeerscirculatie, … . 

Met het naderen van de eindmeet, kwamen de details meer in het vizier: een koelwagen huren, 
toiletten bestellen (dankjewel Wim Verhuur!), een foodtruck organiseren, met de bedrijfssponsors 
overleggen over hun deelname, markeren van de bebossingspercelen op het terrein, het inplannen 
van de terreinploeg voor het boren van plantgaten. Het opstellen van een draaiboek en voldoende 
vrijwilligers vinden voor de drie plantdagen is geen detail meer. Gelukkig hebben we in onze 
afdeling voldoende enthousiastelingen om al die gaten in te vullen.
Dan hadden we het nog niet over de communicatie. Naast het activeren van sociale media, moest 
de nodige info op websites verschijnen, moesten infobrieven naar de buurtbewoners worden 
geschreven, werden scholen en jeugdbewegingen aangeschreven. 

En dan te bedenken dat de verkoopakte pas 24 uur voor de start van de plantactie werd verleden!
En zondagavond nog voor 19.00 uur was het feestterrein helemaal leeg.…

We waren alleen vergeten iemand aan te stellen om met de weergoden te onderhandelen …

Wim

Foto: Peter Geschier
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Vanuit de lucht
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Afdelingswerking

Op woensdag 27 december werd in de noordoostelijke punt van de Babbelbeekse Beemden net 
geen hectare aangeplant. De hele buurt van wijk De Beunt in Duffel tot Hooglachenen in Lier 
was uitgenodigd om mee te komen helpen. We mochten, gespreid over de dag, een zeventigtal 
mensen verwelkomen. Organisatorisch was het de dag ervoor nog even spannend, want de 
gronden liggen in de eigenlijke beekvallei langs de oevers van de Babbelsebeek. Plantgaten op 
voorhand maken had geen zin en 24 uur voor het evenement dreigde het hele plantterrein nog 
volledig over te stromen. Gelukkig bleef de waterloop binnen zijn bedding. Erg zompig was het 
uiteraard wel en de plekken waar nog water stond werden voorlopig niet beplant.

Er werden tijdens de regenloze dag maar liefst 
1600 bomen en struiken aangeplant. Ondersteund 
door de professionele ploeg van Natuur- en 
Landschapszorg die de boorgaten maakten, 
gingen de bomen en struikjes in een mum van tijd 
de grond in. Tegen de late middag was de 
zuidoostelijke kant van de waterloop vrijwel 
helemaal aangeplant. In de namiddag plantten we 
dan nog de andere kant aan en tegen zowat 16.00 
uur was de klus geklaard.

Voor deze natte valleigronden werd plantgoed gekozen dat houdt van natte omstandigheden 
en kwelwerking: zwarte els, fladderiep en gladde iep (of olm) met zomereik als 
toekomstbomen. Zo kan zich een mooi elzen-olmenbos ontwikkelen met holpijp en de al 
aanwezige bospinksterbloem. Voorjaarsflora zoals sneeuwklokje zal hopelijk snel vanuit de 
andere bosstroken in de buurt het nieuwe bos koloniseren. Rondom het nieuwe bos werd een 
boszoom met Gelderse roos, meidoorn, hazelaar, hondsroos, Europese vogelkers, sleedoorn en 
wilde kardinaalsmuts aangeplant.

Het bos geeft een eerste aanzet voor de 
verbinding met de Nete via de verdere afwaartse 
vallei en de Grote Boshoek in Lint-Lier-Hove-
Boechout.

Je kan langs het nieuw aangeplante bos wandelen 
wanneer je de rode NP lus (1,5 km) volgt in de 
Babbelbeekse Beemden of wanneer je het 
Babbelbeekse Beemden wandelpad (6,3 km) van 
het wandelnetwerk Rivierenland neemt dat 
vertrekt aan het PIME in Lier.

Johan Asselberghs

Foto’s: Peter Geschier

Een extra hectare bosuitbreiding in de Babbelbeekse Beemden

Je kunt dit project steunen door een gift over te maken op rekeningnummer BE 56 2930 2120 7588
van Natuurpunt beheer met vermelding Babbelbeekse Beemden nr. 7172. Giften vanaf € 40 zijn 
fiscaal aftrekbaar.
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Beleid

Je hebt in onze natuurgebieden misschien de banners “Natuurherstel werkt” al zien hangen. 
Drie belangrijke crisissen moeten we bestrijden: het biodiversiteitsverlies, onze eigen stress en 
burn-out en de klimaatcrisis. Wel, meer natuur is de oplossing!

Natuurherstel helpt de biodiversiteit
De Babbelbeekse Beemden werden in 2023 vergroot, verbeterd en toegankelijker gemaakt. 
Bovendien werden de sluipwegen geknipt waardoor dit bijna een stiltegebied is geworden. 
Deze ingrepen missen hun effect niet: tal van vogels die vroeger zeldzaam waren of helemaal 
niet gezien werden, worden nu aangetrokken door de meanders en de rust. De meest 
opvallende resultaten zijn nu al te zien in de sloot zelf. Door het wegnemen van de sliblaag krijgt 
de kwel opnieuw de bovenhand. Dat is te zien aan het roskleurige water dat de plaats innam 
van het zwarte water met algenbloei dat aan erwtensoep deed denken. Het leven in de sloot 
vaart er wel bij. Zo zie je nu de waterviolier toenemen en ook sterrenkroos en veenwortel zijn 
helemaal terug. Ook het eerste exemplaar van de verdwenen waterranonkel is al waargenomen 
en wellicht is er ook al fonteinkruid aanwezig. Allemaal planten die tot midden jaren 90 talrijk 
voorkwamen in de sloot. Een verbetering hadden we wel verwacht, maar dat de waterviolier zo 
spectaculair reageert, belooft het beste.

Natuurherstel is goed als klimaatmaatregel

Door de vele neerslag werd de doeltreffendheid naar 
klimaatrobuustheid van onze natuurgebieden stevig 
uitgetest. Zowel in wijk de Beunt als in Kontich 
Kazerne, twee traditionele probleemgebieden, 
waren er geen meldingen meer van wateroverlast. Al 
onze natuurgebieden die aan de Babbelsebeek 
liggen deden goed hun werk. Schapenhagen, 
Babbelse Plassen en Babbelbeekse Beemden 
stroomden vol en verhinderden overstromingen in 
de buurwijken. Alleen Senthout kende wat hinder door het stijgen van de Arkelloop na 
regenpieken . Het mag duidelijk zijn: natuurherstel hielp ons mee door de extremen die we in 
2023 vaak meemaakten.

Natuurherstel maakt ons gezond

Diverse studies tonen aan dat onze natuurgebieden ook een belangrijk medicijn zijn tegen 
bijvoorbeeld burn-outs. We merken dat dankzij de goede wandelinfrastructuur het aantal 
wandelaars is toegenomen. Natuur geeft ons de innerlijke rust die we in het jachtig leven zo 
nodig hebben. Onthaasten in de natuur geeft ons terug energie, natuur houdt ons gezond.

Dus ja, beste politici: natuurherstel werkt. Eens behouden, aangelegd of hersteld is het nog 
goedkoop ook en functioneert het voor eeuwig. Onze natuurgebieden bewijzen het!

Johan Asselberghs

Natuurherstel werkt!

Foto: Johan Asselberghs
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Luscinia

Overzicht vogeljaar 2023

Afgelopen vogeljaar begon best bijzonder. Na een veel te warme winter met niet zo veel 
beweging of spektakel, bracht de lente immers zo’n honderd vogelaars richting Duffel, inclusief 
een Radio2-reportageploeg en een VRT-redacteur.  

Drie uiterst zeldzame, Zuid-Europese gasten zagen 
een verblijf van een kleine maand in onze 
riviervallei wel zitten en deden veel groene hartjes 
kennismaken met de Babbelbeekse Beemden. 
Meteen werd de zwarte Ibis een soort 
ambassadeur voor dit zich volop ontwikkelende 
natuurgebied.

En toch heeft de winter ook elke keer wat 
bijzondere vogelsoorten voor ons klaar. Zo 
verbleef in februari-maart een kuifduiker op de 

AWW5 plas, te zien vanuit de vogelkijkhut. 

Die kreeg gezelschap van een eveneens bijzondere 
roodhalsfuut, een vogel die hier al meer dan een 
jaar zit. Samen met dodaars, fuut en geoorde Fuut 
kon je in februari zomaar eventjes 5 fuutsoorten bij 
elkaar zien. Een unicum!

Net als de ijsduiker die trouwens vanaf half 
november aanwezig is op de bekkens en eerst op 
AWW5 gezien was, om pas anderhalve week later te 
worden opgemerkt op AWW2. 

Begin december werd plots een tweede exemplaar gezien op AWW5, enkele dagen nadat een 
eerstejaars dwergaalscholver neerstreek op AWW3. Vol afgrijzen moesten de enthousiaste 
ornithologen echter vaststellen dat een illegale wandelaar het dier liet opschrikken, waarna het 
wegvloog …

De polder van Lier kende na een uitmuntend 2022, 
met onder meer een broedgeval van zomertaling, 
een erg mager jaar. Uitzondering was een juveniele 
purperreiger die daar de hele nazomer aanwezig 
bleef – soms goed verscholen in de rietkraag maar 
soms ook mooi van dichtbij zichtbaar. 

Dan deden de reigers op het naburige Anderstad 
het wel beter. Zo onthulde de warmtekijker niet 
alleen regelmatig een, twee tot zelfs drie 
roerdompen in de rietkraag, maar werd eindelijk 

ook bewijs gevonden van een effectief broedgeval van het woudaapje toen eind juni plotseling 
drie donsjongen kwamen piepen.

Zwarte ibis - Foto: Luc De Naegel

Roodhalsfuut  -  Foto: Luc De Naegel

Ijsduiker  -  Foto: Luc De Naegel
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Ook in ons gebiedje de Babbelbeekse Beemden 
was wel wat beweging. Zo heeft de Cetti’s zanger 
zich eindelijk gevestigd, deed de ijsvogel een 
concrete broedpoging in het gebied en verbleef 
een juveniele grauwe klauwier een tiental dagen in 
de achterliggende weide. 

Om te ontdekken dat er veel meer vogels aanwezig 
zijn dan op het eerste gezicht lijkt, zou je even 
moeten gaan kijken bij de vogelringers op 
Anderstad, die regelmatig de netten opzetten. Ook 
dit jaar werden weer meermaals draaihals, 

waterrietzanger, grote karekiet of snor gevangen. Maar hier gaat het natuurlijk om doortrekkers 
die maximaal een paar dagen blijven rondhangen… 
en over doortrekkers en trektellingen vertelden we 
jullie vorige keer al. 

Toch mag de avond van 28 augustus misschien wel 
in de geschiedenisboeken, toen de purperreigers 
besloten om en masse op trek te gaan en er zomaar 
165 exemplaren de telpost passeerden. 
Daarbovenop zagen we 135 ooievaars, 12 bruine 
kiekendieven en 1 grauwe kiekendief, voor vogelaars 
staat dit synoniem met “waanzin”.

We vermelden ook graag dat op 27 augustus Hannes net buiten de regio aan de ruigtes van Van 
Hool een gloednieuwe soort zag neerstrijken. De grijze wouw bleef net lang genoeg aanwezig om 
een tiental vogelaars een al lang verhoopt moment te bezorgen.

O ja, en over (waarschijnlijke) exoten viel ook wel 
wat te melden. Wat denk je van een ontsnapte 
Rüppels gier die begin februari op een toren in het 
centrum van Lier zat? Of een koppel ringtaling dat 
als laatste nieuwe soort mocht worden 
toegevoegd in de Babbelbeekse Beemden? Of het 
kortstondig verblijf van een marmereend op de 
vijver van Lier Anderstad, weliswaar niet geringd 
en met puntgaaf kleed, dus was het een wilde? Wie 
zal het zeggen. Te bekijken op https://
waarnemingen.be/observation/285903040/.

Ik vermoed dat jullie hoofd inmiddels wel voldoende aan het tollen is. Bij het schrijven van dit 
overzicht - half december ‘23 – zitten we volop in een invasie van gasten uit het hoge Noorden als 
grote barmsijs en zelfs de wondermooie pestvogel. Al druppelt die laatste nog niet heel 
enthousiast naar het Zuiden door. Dus wie weet…

Johan Giglot

Draaihals - Foto: Luc De Naegel

Woudaapje - Foto: Luc De Naegel

Cetti’s zanger - Foto: Luc De Naegel

https://waarnemingen.be/observation/285903040/
https://waarnemingen.be/observation/285903040/
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Afdelingsac�viteit

Kerstmarkt Sint-Montfort
Een vaste activiteit van de Bosbiekes is het knutselen voor de jaarlijkse kerstmarkt in de Sint-
Montfortschool in Kontich-Kazerne. De opbrengst gaat hierbij integraal naar afdeling Oude Spoorweg.
Deze avonden gaan door bij onze knutselspecialiste Kristel die alle nodige spulletjes in huis heeft. 
Bovendien heeft ze ook een grote stevige tafel waar rond gewerkt en gezellig getetterd wordt! 
Andere Bosbiekes brachten dan weer een lekkere selfmade specialiteit mee om bij een drankje van het 
huis te snoepen. Onder hen zijn er die creatief uit de bol gaan met haakpen, piepfijne ver�wast, of 
tekenmalletjes ontwerpen... Weer anderen leggen zich dan toe op kraaltjes rijgen, gaatjes boren in 
houtschij�es, iets op maat knippen of hier en daar de boel opruimen…

De warme babbeltjes, de samenhorigheid, de originaliteit en creativiteit, samen je hart in iets steken, 
samen voor eenzelfde doel gaan: allemaal redenen die deze knutselavonden te doen blijven bestaan! 
Wat prachtig is het dat een mooi resultaat wordt neergezet 
door de bijdrage van elkeen en een goed doel zoals 
Natuurpunt wordt gesteund.
Ik kan het niet beter verwoorden dan Patricia in haar 
kerstwens aan de groep: “Het gedeelde, warme kerstgevoel 
van onze knutselavond en kerstmarkt mag gerust nog enkele 
weken blijven duren voor jullie allemaal. Ook wens ik jullie 
een prachtig nieuw jaar met veel fonkelende sterretjes van 
hoop, goeie gezondheid, plezier en veel vriendschap tussen 
de mensen”.

Gerd

De kerstmarkt in Kontich Kazerne was zoals 
steeds gemoedelijk in een leuke kerstsfeer 
met een hapje en een drankje en natuurlijk 
onze kerststand. Het was behoorlijk warm 
voor de tijd van het jaar, maar gezelligheid 
was troef dankzij de sfeer en uiteraard de 
glühwein of een jenevertje.

De haakwerkjes van Ingrid waren echte 
publiekstrekkers en ook de andere 
knutselwerkjes hadden veel bekijks.
Het bleef niet bij bewonderende blikken, op 
enkele uurtjes tijd waren de gehaakte 
diertjes verkocht. En met alle andere 
verkochte spulletjes werd de kas mooi 
gespijsd.
Dank aan alle knutselaars, aan wie de tent 
hielp opzetten en a�reken en om de stand 
te bemannen.

Dirk

Foto: Sabine Cerstiaens
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Ken je iemand die onze afdeling wil 
steunen met een advertentie in ons 

tijdschrift? 

Verwijs haar/hem dan naar 
redactie@natuurpuntoudespoorweg.be

Deze ruimte kost € 70 voor 4 
edities.

mailto:redactie@natuurpuntoudespoorweg.be
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Activiteitenkalender

zaterdag 27 
januari Algemene 

vergadering
wandeling en aansluitend 

algemene vergadering, 
voor de kinderen is er een 

leuke activiteit

Afspraak wandeling: 14.30 u. aan het Mosterdpotje, 
Mechelsebaan 218 te Duffel (parkeren mogelijk op PVT), 
laarzen noodzakelijk!
De algemene vergadering start omstreeks 16.30 u.
Einde omstreeks 21 u.
Inschrijven voor de vergadering bij Dirk Costrop: 
0476/66 08 28 of dirk.costrop@telenet.be

zondag 28 
januari Natuurwerkdag in

natuurgebied 
Schapenhagen en 
Babbelse Plassen

Afspraak: 9.30 u. ingang Schapenhagen ter hoogte van 
Duffelsesteenweg 168 te Kontich tot 12.30 u.
Van 13.30 - 16.30 u. (met Chiro): Babbelse Plassen (via 
Duffelshoek) + Schapenhagen.
Contact: Wim Annaert, 0473/67 13 56

Begin 
februari

tot einde 
maart Paddenoverzetacties in

Senthout

Afspraak: bij zonsondergang op de hoek Senthout-
Hoevestraat Duffel. Einde omstreeks 20 à 23 u. 
(weersa�ankelijk)
Wie inschrijft op https://natuurpuntoudespoorweg.be/
contact/inschrijving-overzetactie.html  krijgt de digitale 
nieuwsbrief over de lokale paddentrek.
Contact: Johan Asselberghs 0479/65 29 07

zaterdag 3 
februari

Natuurwerkdag in 
Babbelbeekse 

Beemden: o.a. wilgen 
knotten

Afspraak: 9.30 u. Ingang Bremstraat Duffel/Lier.
Einde omstreeks 16 u.
Later toekomen en eerder vertrekken kan altijd. Laarzen 
zijn aanbevolen. 
Wie de hele dag blijft: picknick meebrengen, drank is 
voorzien.
Contact: Johan Asselberghs 0479/65 29 07, Johan Doms  
0496/32 19 34 of Julie De Ceuster 0485/ 56 41 40

zaterdag 10 
en zondag 11 

februari
Natuurwerkdagen in de 

Oude Spoorwegberm

Afspraak: zaterdag 9.30 u. ingang Beekboshoek te 
Waarloos, zondag ingang Mechelsesteenweg  te Kontich.
Einde omstreeks 16 u.
Later toekomen en eerder vertrekken kan altijd. 
Laarzen of stevig schoeisel zijn aanbevolen.
Contact: Wim Annaert, 0473/67 13 56 of Karen Lantermann 
0473/61 26 98

woensdag 21 
februari Open 

bestuursvergadering 
geïnteresseerden zijn 

welkom!

Maak je graag kennis met onze bestuursleden? Ben je 
nieuwsgierig naar wat daar allemaal wordt besproken? 
Heb je zin om je eigen inbreng te doen? Kom dan naar 
het Mosterdpotje om 20.15 u. 

zaterdag 24 
februari

Natuurwerkdag in de 
Goorbosbeekvallei 

bosbeheer

Afspraak: 9.30 u. aan de ingang van het bos links van de 
serre (volg de pijlen Goorbosbeekvallei van aan de 
spoorwegbrug over de Mechelsebaan te Duffel).
Einde omstreeks 13 u.
Later toekomen en eerder vertrekken kan altijd. 
Contact: Peter Geschier 0477/69 96 76

mailto:dirk.costrop@telenet.be
https://natuurpuntoudespoorweg.be/contact/inschrijving-overzetactie.html
https://natuurpuntoudespoorweg.be/contact/inschrijving-overzetactie.html
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Activiteitenkalender

vrijdag 22 
maart Vogelavond

Organisatie Luscinia

Buurthuis “De Herderin”, Corenhemelstraat 1 in Lier. 
Start 19.20 u. Einde voorzien om 22.00 u.

Info: vogelwerkgroep.luscinia@gmail.com

zondag 24 
maart

Week van het Water: 
wandeling doorheen de 
Babbelbeekse Beemden
samen met  De Wielewaal

Afspraak: 13.30 u. aan kruispunt Senthout-Hoevelaan te 
Duffel
Einde omstreeks 16 u.
Opgelet: Laarzen niet vergeten!
Contact: Johan Asselberghs 0479/65 29 07

zondag 14 
april Snuitactiviteit voor 

kinderen en hun ouders
Sprookjes plukken en 

knutselen

Afspraak: 14 u. in het Mosterdpotje
Einde omstreeks 16.30 u.
Gids: Isabelle
Inschrijven op www.natuurpuntoudespoorweg.be
€ 7/kind, gezinskorting: vanaf 2e kind: 5€.
max 20 kinderen, doelgroep vanaf 5 jaar
Contact: Els Lauwers 0473/34 53 40

zaterdag 20 
april Natuurwerkdag in de 

Goorbosbeekvallei: 
infrastructuurbeheer

Afspraak: 9.30 u. aan de ingang van het bos links van de 
serre (volg de pijlen Goorbosbeekvallei van aan de 
spoorwegbrug over de Mechelsebaan te Duffel).
Einde omstreeks 13 u.
Later toekomen en eerder vertrekken kan altijd. 
Contact: Peter Geschier 0477/69 96 76

zondag 28 
april Lentewandeling in de 

Brede Zeyp

Afspraak: 14 u. aan het Fort van Koningshooikt, 
Donderheide, 3 Koningshooikt. 
Einde omstreeks 16.30 u.
Contact: Marleen Van Puyvelde 0486/41 36 58

Natuurcryptogram
In het rooster vind je cijfers: gelijke cijfers staan voor gelijke letters.
Bij een juiste oplossing verschijnt in de grijze vakjes verticaal een woord. De oplossing vind je op www.
cryptochris.be/natuurpunt waar ook tips en meer opgaven staan.

mailto:vogelwerkgroep.luscinia@gmail.com
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De sleedoornpage is zelfs voor geroutineerde natuurlie�ebbers en fervente vlinderonderzoekers een 
moeilijke soort om waar te nemen. Zelf heb ik deze zeldzame vlinder slechts eenmaal gezien. 

De vlinder heeft een zeer verborgen levenswijze, vliegt meestal hoog in de bomen en alleen als de 
temperatuur hoger is dan 20 °C vanaf eind juli tot oktober. De meeste waarnemingen van de 
sleedoornpage zijn daardoor ’s namiddags op warme dagen en vooral wij�es tijdens de eileg op 
sleedoornstruiken. Per dag legt een wij�e een vijftal eitjes, meestal op jongere planten in een naar het 
zuiden gerichte bosrand of haag. De eitjes zet ze af in de oksel van sleedoorntakken, bij voorkeur in de 
oksels van takken op de grens van oud en jong (typisch twee tot drie jaar oud) hout. Soms legt ze twee 
of drie eitjes per keer, maar meestal één. De vorm van het eitje doet denken aan een wit afgeplat 
gol�alletje of een zee-egel. Het inventariseren van 
deze vlinder blijkt daarom het gemakkelijkst tijdens de 
wintermaanden, waarbij men zoekt naar de eitjes.

In het voorjaar komen de eitjes uit bij de bladvorming 
van de sleedoorn. De pas uitgekomen kleine rupsen 
voeden zich voornamelijk ’s nachts met het binnenste 
deel van een bladknop, later vreten ze van het blad. 
Overdag verbergen ze zich aan de onderkant van een 
blad. Twee of drie dagen voor de verpopping, eind juni 
of begin juli, verlaten de rupsen de sleedoorn om te 
verpoppen op de grond onder afgevallen bladeren. 

De sleedoornpage heeft een opvallend oranje staartje aan de achtervleugel dat kenmerkend is voor alle 
kleine pages. De bovenzijde van de vleugels is donkerbruin. Bij het vrouwtje zie je op de voorvleugels 
twee grote opvallende, niervormige oranje vlekken. De onderkant van de vleugels is lichtbruin tot oranje 
met een oranje band over de achtervleugels. Deze oranje band is omrand door een witte lijn.

Soms gebruikt men voor de sleedoornpage nog de alternatieve naam berkenpage, wellicht door de 
letterlijke vertaling van de wetenschappelijke naam Thecla 
betulae. Nochtans is de berk geen waardplant (=voedselplant) 
van de rupsen. Mogelijk verwijst de naam naar het feit dat de 
mannetjesvlinders graag markante bomen in de omgeving als 
vliegplaats gebruiken, daartoe kan de berk goed dienen. 

De sleedoornpage eet meestal honingdauw, dit is de heldere op 
nectar lijkende vloeistof die wordt afgegeven door veel soorten 
blad- en schildluizen. De vlinders gaan enkel op zoek naar nectar 
op bramen en koninginnekruid als er weinig honingdauw is.

De Sleedoornpage is een heel honkvaste soort. De vlinder verplaatst zich vooral langs bosranden of 
struwelen waarin de waardplant groeit. Open vlakten worden zelden overvlogen. Dit verklaart mee 
waardoor deze vlinder zo zeldzaam is. Toch blijkt uit waarnemingen.be dat er heel wat waarnemingen in 
tuinen of op de gekste plekken zijn. Blijven uitkijken dus! En tijdens een winterwandeling: kijk toch maar 
eens goed op de takken van sleedoornstruiken of er geen witte bolletjes zichtbaar zijn…

Tip: in onze regio zijn er al eitjes gevonden in de bermen langs de Babbelbeekse beemden. Zoeken maar…

Dirk
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Studie

Dier in de kijker: de sleedoornpage

Eitje van de sleedoornpage - Foto: Hannes Giglot

Sleedoornpage   -  Foto: Jurgen Beirinckx (waarnemingen.be)
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Mens en natuur

De wijsheid van natuursymbolen

Terwijl ik dit artikel vorm geef, is het volle maan, de laatste van 2023, een supermaan. 
Het krachtige witte licht in een volmaakte cirkel verbindt mij met de natuurkrachten, maar tegelijk met 
de aardse werkelijkheid. 
Naast de vele andere betekenissen gaat volle 
maan over het oude loslaten. Dit kan het loslaten 
van negatieve energieën of patronen zijn zoals 
schadelijke gedachten en gewoonten. We 
worden dus aangezet om met onze ‘troep’ af te 
rekenen. Het heldere licht van een volle maan 
schijnt op onze eigen duisternis: de delen van 
onszelf die we liever niet willen zien.
Is het daarom dat wij zo moeilijk in gang schieten 
om concreet de handen uit de mouwen te steken 
en de klimaatverandering een halt toe te roepen? 
Als actieve natuurpunters zetten we uiteraard al 
betekenisvolle stappen. Maar het gaat te traag. 
Dus is de cruciale vraag:  hoe krijgen we meer mensen mee?    

Inspirerende klimaatgesprekken geven je hoop.

In een van de laatste nieuwsbrieven van Natuurgewijs schreef ik er over naar aanleiding van de opleiding 
die ik volgde tot klimaatcoach.  Deze inspirerende opleiding georganiseerd door de internationale 
organisatie “KlimaatContact” heeft mij en inmiddels vele collega’s bewuster en hoopvol gemaakt.

Wat doet klimaatverandering met jou?

Om je meteen gerust te stellen: het is niet de bedoeling om jou te overtuigen tot klimaatactivisme en 
zeker niet om jou schuldgevoelens aan te praten. Dat heeft de organisatie KlimaatContact inmiddels al 
lang begrepen. Mensen die al bewust zijn dat we er zonder de aarde en zonder de natuur gewoon niet 
zouden zijn voelen zich vaak hulpeloos en verdrietig over de klimaatverandering. Je beseft dat, wat je 
ook doet om de uitstoot van broeikasgassen te verminderen, het slechts druppels zijn op een hete plaat 
en dat werkt verlammend.

Wat wel helpt om drastische verandering mogelijk te maken is 25 % van de mensen mee te krijgen. In de 
sociologie is dat the social tipping point: een omslagpunt in de tijd waarop een groep – of veel 
groepsleden – hun gedrag snel en drastisch veranderen door een voorheen zeldzame praktijk 
wijdverbreid over te nemen. Voorbeelden: gebruik van gsm, vegetarisch eten, …

Belemmeringen en bezorgdheid omzetten in positieve actie en hoop

De vele klimaatcoaches die nu worden gevormd door KlimaatContact bieden zesdelige workshops aan. 
Het zijn ontmoetingen van gelijkgestemden die onder begeleiding en vanuit een positieve insteek 
gesprekken voeren en verbinden rond concrete klimaat thema’s zoals wonen, voeding, reizen, 
consumptie, toekomst.

Wil jij in 2024 iets ten goede veranderen op onze aarde?

Foto: Peter Geschier
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Ook verenigingen, gemeentes, scholen en bedrijven kunnen zo’n zesdelige workshopreeks aanvragen 
onder begeleiding van één of twee klimaatcoaches. 

Deelname zorgt voor blijvend enthousiasme.

De zes workshops lopen over een langere periode waardoor de verbinding in de groep heel positief 
wordt ervaren. Je leert van elkaar en stimuleert elkaar op een ondersteunende en oordeelvrije manier. 
Tijdens de workshops is de groep een veilige plek waar deelnemers kunnen reflecteren over de impact 
van de mens op het klimaat en besluiten wat bij hen past om er iets mee te doen.
Door je ambivalente gevoelens en reacties te delen worden ze inzichtelijker. Bovendien dragen deze 
klimaatgesprekken bij aan het vinden van praktische oplossingen om je eigen impact te verlagen. 
Het zorgt er ook voor dat je slimmer omgaat met moeilijke gesprekken over klimaatverandering met 
familie en vrienden en het helpt je om na te denken over politieke en sociale veranderingen die nodig 
zijn. 
In onze regio Duffel/Kontich zijn Judith Spillemaeckers en ikzelf bereid om de zesdaagse workshop te 
organiseren  in het najaar 2024.  De praktische details volgen. 

Interesse om zelf de driedaagse training tot klimaatcoach te volgen?
De volgende training tot klimaatcoach in onze regio is in Mechelen van vrijdag 12 tot zondag 14 april ‘24.

Meer info vind je op:  https://www.mvovlaanderen.be/agenda/driedaagse-trainingen-klimaatcontact

Marleen

Aankondiging: bouwgrond te koop

Sinds midden 2022 zijn we in onderhandeling voor 4 ha 
weiland nabij het station van Sint-Katelijne-Waver als 
uitbreiding van natuurgebied Goorbosbeekvallei. Er is hier 
echter het probleem dat er een kleine bouwgrond door 
verkopers wordt aan verbonden. Wie is op zoek naar een 
bouwgrond in de Stationsstraat van Sint-Katelijne-Waver?
Het gaat om een perceel van 775 m², gelegen tussen 
nummers 300 en 298.

Ben je geïnteresseerd of ken je iemand die dat is?
De koper mag alvast rekenen op een aanplant van 4 ha 
bos achter zijn tuin!
Contacteer Ludo Bakkovens: ludo.bakkovens@telenet.be
of 0494/70 79 92

https://www.mvovlaanderen.be/agenda/driedaagse-trainingen-klimaatcontact
http://ludo.bakkovens@telenet.be


Op een meter van mij hakt de boomklever driftig in op pinda’s in een draadcontainer voor ons 
raam. Hij (zij?) wisselt af met kool- en pimpelmezen en een grote bonte specht. Af en toe 
proberen andere vogeltjes het ook maar vinken, roodborstjes en andere sukkels lukt het niet om 
houvast te vinden. Het zijn geen acrobaten. Ze tuimelen telkens weer naar beneden. Veel 
soorten krijg ik dus niet te zien, maar voor mij is 
het al genoeg. Nooit zag ik vrije vogels van zo 
dichtbij. Een ongekend plezier. Dus leek het wel 
wat om hierover iets te schrijven. Tot ik begon te 
lezen. Toen doken er plots overal vragen op. De 
antwoorden daarop waren allesbehalve duidelijk. 
Nog steeds niet. Dit is dan ook geen pleidooi voor 
wél of niet voederen. Wel een pleidooi om goed na 
te denken en de (mogelijk) veiligste opties te 
kiezen (een heel moeilijke).

Vogels voederen is een van de meest populaire manieren om met de vrije natuur in contact te 
komen. Het is op korte tijd ongekend populair geworden. Duizenden tonnen pinda’s, 
zonnebloempitten, vetbollen en aanverwante worden ervoor de planeet rond gezeuld. ‘Iets’ 
voor de natuur willen doen verdient applaus maar doen we daarmee ook goed voor de vogels? 
Die vraag hoor je nauwelijks. We gaan ervan uit dat het niet anders dan nuttig kan zijn. Daarom 
kijken we hier eens extra kritisch. Veel vogels hebben het al moeilijk genoeg, zeker in de winter. 
Ze worden zelfs met uitsterven bedreigd. We moeten het hen niet nog moeilijker maken.  

In Noord-Amerika vond men inderdaad positieve effecten zoals betere overlevingskansen, een 
betere fysieke conditie in de seizoenen nadien en zelfs grotere nesten met meer eieren en 
sterkere uitvliegende jongen. Maar in Groot-Brittannië zag men tegengestelde resultaten: 
minder eieren, minder jongen die overleefden en uitvlogen en ook minder wogen.

Daar kwamen nog andere risico’s bij, zoals dat op besmettelijke ziektes. Voederstations zorgen 
voor nauw contact terwijl dat in de vrije natuur schaars lijkt. Op voederstations zitten vogels 
kort bij elkaar, droppen er uitwerpselen, vaak tussen de aangeboden voeding. Op 
voedingsstations pikken ze ook allemaal in dezelfde voedselmassa.

Sommigen van jullie denken nu misschien: “Maar ik zie nu meer vogels dan vroeger. Zo slecht kan 
dat dan toch niet zijn”. Akkoord. Maar de vogels die sterven, doen dat niet voor jouw neus. Ze 
vallen ergens dood van een takje. Zonder dat iemand het ziet. Of ze belanden in de klauwen van 
een sperwer, kat of ander roofdier omdat ze ziek en slap zijn van slechte bijvoeding. Wat je voor 
je neus ziet, kan een heel fout beeld geven van wat er aan de hand is. 

Zo zie je bijna altijd dezelfde soorten aan de voederstations. Heeft de toename van deze 
opportunisten enig nut voor het vogelbestand? We betwijfelen het. Zeldzame soorten zie je 
quasi nooit aan voederstations.

Wat met trekvogels die misschien langer wachten om te vertrekken omdat er toch genoeg te 
eten lijkt maar die dan het loodje leggen eens de winter echt toeslaat? 
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Foto: Peter Geschier

Vogeltjes voederen. Een onversneden genoegen?



Nog iets. Een voederstation is als junkfood voor vogels: veel, heel energierijk, maar vaak ook 
heel eenzijdig. Dit kan tot voedingstekorten leiden met nog ongekende gevolgen, vooral voor 
jonge vogels in volle ontwikkeling (blijvende stoornissen?).

Ooit werd er gewaarschuwd voor slechte mezenbollen. Maar kan je hun kwaliteit inschatten? 
Geen idee. Van een systematische kwaliteitscontrole is, voor zover ons bekend, geen sprake.

Een andere bedenking luidt: “Ach. Niet erg. Mijn tuin is klein. Het gaat maar om een paar 
vogeltjes.” Ook fout want in Schotland zag men pimpelmezen geregeld meer dan 1,5 kilometer 
ver vliegen om zich aan pinda’s tegoed te gaan doen.

Er zitten nog veel gaten in onze kennis over de effecten van het voederen van vogels en hoe we 
dat best doen. Nogmaals, dit is geen pleidooi voor of tegen. Wel om goed na te denken en voor 
de meest veilige optie te kiezen. Daarbij kunnen richtlijnen helpen, zoals die van de Britse 
Universities Federation for Animal Welfare, UFAW en de British Trust for Ornithology, BTO. Maar 
dat is iets voor een herfstaflevering. 

Intussen kan je blijven doen wat je al deed. Toch nog enkele tips. Voeder niet overdadig. Geef 
niet meer dan wat op 1, hooguit 2 dagen opgegeten wordt. Reinig tussendoor alles met een 
sopje en warm water. Haal alle bedorven resten weg (zie de donkere delen onderaan in de silo 
op voorgaande pagina). Gebruik geen ontsmettingsmiddelen en laat alles grondig opdrogen. 

Tot in de herfst? Succes!

Jan Etienne
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Vogelavond 2024
Op 22 maart organiseert Luscinia, de vogelwerkgroep van afdelingen De Wielewaal en Oude 
Spoorweg, een vogelavond.
De vorige dateerde alweer van voor Corona, het was dus hoog tijd om deze fijne laagdrempelige 
maar leerrijke avond terug op de kalender te 
zetten!

De avond gaat door in buurthuis “De Herderin”, 
Corenhemelstraat 1 in Lier.
Start 19.20 u.
Einde voorzien om 22.00 u.

Een avond om meer te leren over vogels en vogels 
kijken in onze regio.
Iedereen welkom!

Programma:
- Vogels kijken in onze regio, waar en wat te verwachten?
- Vogelquiz
- Resultaten van tellingen en bijzondere broedvogels in de regio.

Sfeerbeeld vorige edi�e
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Van 8 januari tot en met 9 maart 2024 vindt het openbaar onderzoek plaats van de a�akening 
van 44 WORG’s. Iedereen heeft al wel gehoord van de bouwshift (ook wel betonstop 
genoemd). WORG’s of voluit Waterrijke Open Ruimte Gebieden spelen in die bouwshift een 
belangrijke rol. Tijdens de opmaak van de gewestplannen eind jaren 70 kregen bepaalde 
gebieden een rood (woongebied) of paars (industriegebied) kleurtje ook al lagen ze in een 
beekvallei of waterzieke grond. Helaas hielden die gewestplannen geen rekening met het 
natuurlijke watersysteem.

Signaalgebieden worden WORG’s

De Vlaamse regering wil een aantal van die historische vergissingen rechtzetten. Het verhaal van 
de WORG’s begint al in 2014 na de zoveelste overstromingsramp. Zij besliste toen om heel wat 
van die rode en paarse gebieden die in een beekvallei lagen of van nature erg nat waren qua 
bestemming te bevriezen. De planologische bestemming bleef nog wel, maar men kon er toch 
niet meer op bouwen of het niet meer laten ontwikkelen. De signaalgebieden waren geboren: 
die stonden onder een zogenaamde verscherpte watertoets. In theorie kon je er nog wel 
bouwen, maar de waterbergende ruimte mocht daarbij niet worden aangetast.

Zo ontstond in Kontich het signaalgebied van 
de Babbelkroonbeek om te vermijden dat de 
vallei tot aan de Pauwhoevestraat zou 
veranderen in een KMO-zone. Mocht die 
ontwikkeld zijn, zou de wateroverlast voor 
Duffelsesteenweg en Duffelshoek niet te 
overzien zijn geweest.

In Duffel kwam er enerzijds het signaalgebied 
van de Broekstraat na de overstromingen in 
de Rietlei en anderzijds dat van de omgeving 
Spoorweg (Ganzenkoor) waar de 
Rooienbergloop onder het spoor doorloopt 

naar de Wouwendonkse loop. Hierdoor worden deze twee woongebieden (soms gedeeltelijk) 
omgezet naar een WORG.

Uiteraard vindt Natuurpunt het heel belangrijk dat de harde bestemming van het gewestplan 
definitief verdwijnt, maar betreurt toch dat de broodnodige inrichting niet gebeurt. Enkel de 
belangrijke herbestemming van hard woon- of KMO gebied naar zacht, waterrijk open 
ruimtegebied ligt nu in openbaar onderzoek. Meer informatie over de Duffelse en Kontichse 
WORG’s vind je op https://www.integraalwaterbeleid.be/openbaar-onderzoek/voorlopige-
aanduidingen-watergevoelige-openruimtegebieden-reeks-4-ant.

Schapenhagen, een voorbeeld in Vlaanderen hoe het zou moeten
Natuurpunt Oude Spoorweg heeft in Kontich alvast niet gewacht op de a�akening als WORG. 
In 2015-2016 werd met een projectontwikkelaar een akkoord verkregen om 5 ha van het 
signaalgebied Babbelkroonbeek aan te kopen. 

WORG – wat is dat nu weer?

WORG Babbelse beek (Babbelkroonbeek) Kontich

https://www.integraalwaterbeleid.be/openbaar-onderzoek/voorlopige-aanduidingen-watergevoelige-openruimtegebieden-reeks-4-ant
https://www.integraalwaterbeleid.be/openbaar-onderzoek/voorlopige-aanduidingen-watergevoelige-openruimtegebieden-reeks-4-ant
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Hiervoor kregen we geen eurocent subsidie, maar gelukkig waren er het project ‘Bos voor 
iedereen' en de vele giften waardoor we het project toch gefinancierd kregen. Terwijl de 
Vlaamse regering nu bezig is harde bestemmingen weg te werken in dit proces, is het 

toekomstig WORG van Kontich al voor ruim 
de helft ingericht. Het is een echt waterrijk 
open ruimtegebied met een retentiezone, 5 
ha bosuitbreiding, een vijver die ook water 
uit de vallei kan opvangen, enz. Het zal nu 
een kwestie zijn om de andere percelen mee 
te kunnen inrichten om ook waterbommen 
zoals Wallonië kende in 2021 op te vangen. 
De plannen daarvoor staan al ver in 
samenwerking met de gemeente Kontich. Je 
hoort er hopelijk nog van in de loop van dit 
jaar.

Bedenkingen bij het WORG proces

Wat de Vlaamse regering nu dus doet, is ervoor zorgen dat bebouwen in waterrijke gebieden 
niet meer wordt toegelaten. Daartoe geeft ze de eigenaars planschade omdat die het niet meer 
kunnen ontwikkelen of te gelde maken. Daarmee is de overheid echter nog geen eigenaar. Het 
lijkt ons dan ook beter om de harde bestemmingen aan te kopen of te onteigenen, zodat ze die 
gronden kan inrichten voor waterberging, 
natuur of zelfs duurzame landbouw zodat 
het echt watergevoelige, open 
ruimtegebieden worden.

Niet onbelangrijk: WORG’s bieden geen 
oplossing voor de vele bouwkavels die 
geregeld overstromen maar in het verleden 
niet als signaalgebied zijn aangeduid. Ook 
daar geldt een watertoets maar de kans dat 
die natte bouwgronden alsnog zullen worden 
aangesneden en worden ontwikkeld is 
bijzonder groot. Recent konden we dat nog 
ondervinden in de Edegemse beekvallei.

De conclusie is dan ook: WORG is een heel goede stap om een gebied uit zijn harde bestemming 
te halen maar niet ambitieus genoeg ondanks het hoge prijskaartje. 
Het is wel een stap in de goede richting om de bouwshift te realiseren.

Johan Asselberghs

WORG Broekstraat Duffel

WORG Spoorweg Duffel
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30 jaar paddenoverzetactie in Senthout. Het einde of toch nog niet?

Sinds 1994 hebben we padden, kikkers, salamanders in veiligheid gebracht, elk voorjaar 
opnieuw en met de jaren ook steeds vroeger. Alle overzetresultaten (1994/1996-2023) vind je op 
https://www.hylawerkgroep.be/paddenoverzet/acties/DUFFEL/Senthout.

Sinds mei 2022 is Senthout tussen de Missestraat en de Hoevelaan geknipt. In maart 2023 ging 
de Hondiuslaan dicht en ook aan de Liersesteenweg in Lint was men aan het werken. Hierdoor 
reed veel verkeer door Senthout-Missestraat-Bremstraat en dat midden in het 
paddenoverzetseizoen. Het aantal verkeersslachtoffers liep snel op ondanks onze 
aanwezigheid. Gelukkig besliste stad Lier in samenspraak met Duffel dit sluipverkeer een halt 
toe te roepen. Beide assen gingen dicht door het plaatsen van betonblokken en dat scheelde 
heel wat verkeersslachtoffers.

Wat doen we nu in 2024?

Nu er een structurele oplossing is voor de 
paddentrek blijven we voorlopig toch nog verder 
doen met de paddenoverzet, vooral gefocust op 
erg drukke avonden. Zullen fietsers, bromfietsers 
en tractors voor veel verkeersslachtoffers zorgen? 
Wat met chauffeurs die toch proberen door te 
rijden en dan noodgedwongen moeten 
terugkeren? 
We verwachten dat er veel minder slachtoffers gaan vallen, maar hoe het zal verlopen weten we 
eigenlijk niet. Bovendien is er nog altijd een kleine kans dat de knip in de Bremstraat na de 
wegenwerken alsnog verdwijnt en dat we vanaf 2025 opnieuw vrij verkeer gaan krijgen.

Maar het blijft vanuit wetenschappelijk standpunt zinvol om het aantal geregistreerde dieren te 
volgen in 2024 tot we zeker weten dat het niet meer nodig is.

Door de nationaal coördinator is mij gevraagd om de digitale Hylakrant te behouden. Op mijn 
tekst wordt immers de padden.flits gebaseerd die voor heel Vlaanderen wordt rondgestuurd. 
Wie vorig jaar de Hylakrant kreeg blijft die dit jaar ook krijgen (tenzij het mailadres is veranderd).

Tijdens drukke paddentrekavonden kunnen we nu meer tijd vrijmaken om educatie te geven 
over deze nuttige dieren. De stress om zeker niet te laat te komen is er nu niet meer zo bij en 
dat geeft ruimte voor educatie en bewondering.

Binnenkort overleg ik met mijn team dagverantwoordelijken om te zien hoe en wat we nog 
gaan doen in 2024.

Wil je mee padden veilig overzetten: abonneer je dan zeker op de Hylakrant, de nieuwsbrief die 
je alles uitlegt over de paddentrek, wanneer er paddentrek is en of het zinvol is om te komen.

Johan Asselberghs

Pad - Foto: Hannes Giglot

https://www.hylawerkgroep.be/paddenoverzet/acties/DUFFEL/Senthout
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27ste editie ANKONA-ontmoetingsdag

7e editie Run for Nature

Elk jaar gaat de Run for Nature van Natuurpark 
Rivierenland op een andere locatie door. In 2023 was dat 
in Bonheiden en in 2024 zal de editie doorgaan in het 
Vrijbroekpark, Mechelen. 

Het is een mooie samenwerking tussen Stad Mechelen, 
Provincie Antwerpen, K.V. Mechelen en Natuurpunt.

Zondag 3 maart 2024
Vrijbroekpark, Mechelen
5km - 10km - 15km - G-sportroute 
vrij vertrek tussen 10 en 12 u.
live acts
biofruit van de Baarbeekhoeve
biertje van Brouwerij Westmalle
waterbedeling

alle opbrengsten gaan naar natuuruitbreiding
alle lopers worden verzekerd door Sport Vlaanderen

#runfornature #jouwzweetvooreenbetereplaneet #parkrivierenland #animalinas

Zaterdag 10 februari 2024 van 09.30 – 16.30 u. 
UA Campus Drie Eiken, Universiteitsplein 1, Wilrijk

De ANKONA-ontmoetingsdag is hét uitgelezen moment 
om collega-natuurlie�ebbers te ontmoeten en nieuwtjes 
uit te wisselen. Deze studiedag wordt samen 
georganiseerd met het departement Biologie van de 
Universiteit Antwerpen (UAntwerpen).

In de voormiddag kan je kiezen tussen 3 parallelle sessies 
met als thema lichtvervuiling, monitoring en water.
In de namiddag worden er plenaire lezingen aangeboden. 
Een greep uit het aanbod: bever van ecologie over status 
naar praktijk, soortenbescherming in de Antwerpse haven 
en monitoringsnetwerk Schelde. 

Gedurende de dag kan je infostands van diverse 
natuurverenigingen bezoeken.

Deelname is gratis, maar vooraf inschrijven is verplicht en kan t.e.m. 4 februari 2024.
Schrijf je in en bekijk het volledig programma op www.ankona.be.

http://www.ankona.be
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Klaar voor een episch 2024?

Trek je graag met vrienden de natuur in? Wil je iets terugdoen voor dat prachtige natuurgebied bij jou in 
de buurt? Dan is Expeditie Natuurpunt iets voor jou.

Schrijf je in met 3 tot 5 vrienden en ga samen de uitdaging aan: fondsen werven én je een weekend in 
het zweet werken. Een goede daad en verbeterde conditie, check!  Kies het natuurgebied dat je wilt 
steunen, zamel het minimumbedrag (€1.500) in en trek op 29 en 30 juni op avontuur. Je kiest jouw 
favoriete mix van fietsen, wandelen en varen door het adembenemende Limburgse landschap.
Met jullie ingezamelde bedrag kunnen gedreven Natuurpuntvrijwilligers jouw favoriete natuurgebied 
uitbreiden en onderhouden om zo dieren en planten een veilig thuis te bieden. Schrijf je snel in want de 
plaatsen zijn beperkt: https://expeditie.natuurpunt.be/nl-NL/kies-je-route

Het Grote Vogelweekend

... is de grootste en leukste vogeltelling in Vlaanderen! 

Mis het niet, want een kwartiertje vogels spotten in je tuin of je balkon werkt verslavend. Onze 
oppervogelvrouw Tine Embrechts ondervond dat ook: zij is al gestart met het lokken van de vogels.

Start nu met het voederen van onze gevederde vrienden en tel ze tijdens Het Grote Vogelweekend op 
27 en 28 januari. Hoe je dat juist doet, vind je op https://www.natuurpunt.be/zo-tel-je-vogels

https://www.natuurpunt.be/zo-tel-je-vogels
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Ken je onze heerlijke biobieren? Deze kan je bestellen 
bij Dirk via mail dirk.costrop@telenet.be of  telefoon 
0476 / 66 08 28.
Prijs  per bak € 45 (€ 8 leeggoed niet inbegrepen)
4 soorten: Gageleer Original, Gageleer Dark, Gageleer 
White en Gageleer No alcohol.
Je kan ook een selectie naar jouw keuze bestellen.
Daarnaast is er ook de alom geprezen Dale (zie 
advertentie hierboven) : € 29 (+ € 8 leeggoed) per bak.

mailto:dirk.costrop@telenet.be


Bestuur
Dirk Costrop
Voorzitter, 
Verantw. uitgever en redactie afdelingstijdschrift, 
promotie, zoogdieren en vleermuizen, voorzitter 
Minaraad Duffel.
Waarloossteenweg 10B, 2570 Duffel
015/31 93 75, gsm 0476/66 08 28
dirk.costrop@telenet.be

Johan Asselberghs 
Ondervoorzitter, 
Conservator Babbelbeekse Beemden, verantw. 
beleid, amfibieën (Hyla), plantenwerkgroep, lid 
Minaraad, GECORO Duffel, Regionaal Landschap 
Rivierenland, bestuurder Natuurpunt v.z.w.
Bloemenstraat 51, 2570 Duffel
015/31 94 88, gsm 0479/65 29 07
asselberghsjohan@gmail.com

Lutgarde Van Driessche 
Secretaris, 
conservator Mosterdpot
Zandstraat 15, 2570 Duffel
015/32 01 66, gsm 0485/55 97 13
lutgarde.van.driessche@telenet.be

Ludo Bakkovens
Penningmeester, 
beleid Duffel, coördinator ‘t Mosterdpotje, 
conservator Mosterdpot, aankoper gronden, lid 
kern Cultuurraad Duffel, bestuurder Regionaal 
Landschap Rivierenland.
Zandstraat 15, 2570 Duffel
015/32 01 66, gsm 0494/70 79 92
ludo.bakkovens@telenet.be

Wim Annaert 
Conservator Oude Spoorwegberm 
en Langbos & Babbelse Plassen
Montfortstraat 75, 2550 Kontich
03/457 28 03
wim.annaert@kuleuven.be

Johan Doms
Conservator Babbelbeekse 
Beemden, materiaalmeester
Rietlei 99, 2570 Duffel
gsm 0496 / 32 19 34
jdoms.pdeprey@telenet.be

Peter Geschier
Conservator Goorbosbeekvallei, 
redactie afdelingstijdschrift, 
digitale nieuwsflits, webmaster, lid 
Minaraad Duffel
Stationsstraat 125, 2570 Duffel
gsm 0477/69 96 76
peter.geschier@telenet.be

Dimitri Hoste
Conservator Edegemse beekvallei
Hovestraat 154, 2650 Edegem
gsm 0473/63 53 72
dimitri.hoste@proximus.be

Karen Lantermann
Conservator Oude Spoorwegberm
Leon Dumortierstraat 148, 2540 
Hove
gsm 0473/61 26 98
karenlantermann@gmail.com

Greg Stevens
Conservator Edegemse beekvallei
Altenastraat 67, 2550 Kontich
gsm 0497/46 40 48
gregstevens2773@gmail.com

Marleen Van Puyvelde
Conservator Goorbosbeekvallei.
Stationsstraat 125, 2570 Duffel
gsm 0486/41 36 58
marleenvanpuyvelde@telenet.be

Ben Van Buyten
Conservator Abroekbos
Voogdijstraat 22, 2570 Duffel
gsm 0472/44 73 28
vanbuytenben@gmail.com

Inge Van Haver
Conservator Abroekbos
Binnenweg 87, 2570 Duffel
gsm 0470/01 87 35
ingevanhaver@skynet.be

Stefaan Vercauteren
Materiaalmeester
Mechelsebaan 176, 2570 Duffel
gsm 0476/60 47 67
stefprojects@yahoo.com

Nik Woestenborghs 
Conservator Langbos & Babbelse 
Plassen 
Hoge Akker 30, 2550 Kontich 
gsm 0479/80 83 87
nik.woestenborghs@telenet.be

Onze natuurgebieden in beheer of in eigendom:

Oude Spoorwegberm (35,2 ha) in Kontich, Waarloos, Rumst en Duffel
Edegemse beekvallei (6,5 ha) in Kontich en Edegem
Langbos en Babbelse Plassen (6,3 ha) in Kontich
De Mosterdpot (20,8 ha) in Duffel en Sint-Katelijne-Waver
De Goorbosbeekvallei (8,2 ha) in Duffel en Sint-Katelijne-Waver
De Babbelbeekse Beemden (11,5 ha) in Duffel en Lier
Abroekbos (0,6 ha) in Duffel

Je kan ons steunen door een gift over te schrijven ten voordele van 
onze natuurgebieden. Dit op rekeningnummer IBAN BE56 2930 2120 
7588, BIC GEBABEBB van Natuurpunt Beheer vzw, Coxiestraat 11, 
2800 Mechelen met als vermelding: nr 3703 Natuurgebieden afdeling 
Oude Spoorweg. 
Voor giften vanaf € 40 krijg je een fiscaal attest.
Wij bieden je talrijke uitstappen, excursies, natuurvriendelijke 
producten, natuurwerkdagen en nog veel meer …
Als lid krijg je ook korting bij verschillende handelszaken (zie website)

Algemeen mailadres van de afdeling: info@natuurpuntoudespoorweg.be

Website: www.natuurpuntoudespoorweg.be

Natuurpunt afdeling Oude Spoorweg
Grondgebied: Kontich, Waarloos en Duffel

De Duffelse gebieden behoren tot het Natuurpark Rivierenland

Lidgeld en abonnementen:
Het lidmaatschap bedraagt € 38 en is geldig voor het hele gezin. Leden 
van Natuurpunt kunnen zich ook abonneren op de gespecialiseerde 
tijdschriften Natuurfocus (natuurstudie), Natuur.oriolus (voor 
vogelkijkers) en Zoogdier.
Schrijf het vereiste bedrag over op rekeningnr IBAN: BE17 2300 0442 
3321, BIC: GEBABEBB van Natuurpunt, Coxiestraat 11, 2800 Mechelen.
Je kan je lidmaatschap ook domiciliëren: vermeld dan het 
identificatienummer voor domiciliëring: 00409423736
Je ontvangt: 

Lidgeld (€) 38 52 53 53 63 67 68 78
Lid Natuurpunt X X X X X X X X
natuur.oude spoorweg X X X X X X X X
Natuur.Blad X X X X X X X X
Natuurfocus X X X X
Natuur.Oriolus X X X X
Zoogdier X X X X

Ook de jeugd kan zich uitleven in de natuur
JNM-Pallieterland (o.a. actief in Duffel):
Voorzitter: Jona Barkmeijer
Mailadres: jona.elia@telenet.be
Website en activiteitenkalender: www.jnm.be/pallieterland

JNM-Antwerpen (o.a. actief in Kontich en Waarloos)
Voorzitter: Imke Cox
Mailadres: ymkecox@gmail.com
Website en activiteitenkalender: www.jnm.be/antwerpen
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Afdelingsinfo

mailto:dirk.costrop@telenet.be
mailto:asselberghsjohan@gmail.com
mailto:lutgarde.van.driessche@telenet.be
mailto:ludo.bakkovens@telenet.be
mailto:wim.annaert@cme.vib-kuleuven.be
mailto:jdoms.pdeprey@telenet.be
mailto:peter.geschier@telenet.be
mailto:dimitri.hoste@proximus.be
mailto:karenlantermann@gmail.com
mailto:gregstevens2773@gmail.com
mailto:marleenvanpuyvelde@telenet.be
mailto:vanbuytenben@gmail.com
mailto:ingevanhaver@skynet.be
mailto:stefprojects@advalvas.be
mailto:nik.woestenborghs@telenet.be
mailto:info@natuurpuntoudespoorweg.be
https://www.natuurpuntoudespoorweg.be
http://jona.elia@telenet.be
https://www.jnm.be/pallieterland
mailto:ymkecox@gmail.com
https://www.jnm.be/antwerpen
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FotoclubWaterretentie in Duffel 6 januari 2024

Boven: Babbelbeekse Beemden (foto’s Johan Asselberghs)

Onder: Goorbosbeekvallei (foto’s Peter Geschier)
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Fotoclub

Aanplanting Heilige Geestbos:

enkele helden van 18 november


